
SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA 

od 24 września -do 28 października 2022 roku 

✓ 26 września – razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej Andrzejem 

Pitrusem oraz radnym Ignacym Śliwką uczestniczyliśmy w posiedzeniu 

Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Prorodzinnej i Społecznej Sejmiku 

WP. Podczas posiedzenia Komisji mieliśmy możliwość zabrania głosu w 

sprawie sytuacji w Uzdrowisku Rymanów S.A. Komisja jest jednak 

gremium skrajnie upolitycznionym stąd głos zabierali tylko radni 

niezwiązani z opcją rządzącą. Stanowisko wypracowane podczas 

posiedzenia dotyczyło spraw związanych z koniecznością wymiany całej 

rady nadzorczej oraz umożliwienia wyboru do rady nadzorczej 

przedstawiciela pracowników spółki. Obowiązujący regulamin wykluczał 

z możliwości biernego prawa wyborczego czynnym i byłym pracownikom 

– co jest niezgodne z prawem i funkcjonowało tylko w Uzdrowisku 

Rymanów S.A w Rymanowie-Zdroju w jakimś celu – co do którego mogę 

się tylko domyślać. Prowadziliśmy też rozmowy na temat możliwości 

desygnowania do składu rady nadzorczej przedstawiciela gminy Rymanów 

– co z tego wyniknie – zobaczymy, 

✓ 27 września – uczestniczyliśmy razem m.in. z Przewodniczącym Rady 

Miejskiej w uroczystości 20-lecia otwarcia nowej szkoły we Wróbliku 

Szlacheckim. W uroczystości uczestniczył też m.in. bp Stanisław 

Jamrozek. Jubileusz miał bardzo uroczysty przebieg – odprawiona została 

mszą święta, w szkole odbyła się akademia okolicznościowa, wręczono też 

okolicznościowe medale kilku osobom zasłużonym dla szkoły i 

środowiska, 

✓ 30 września – pożegnaliśmy odchodzącą na emeryturę inspektor Urszulę 

Makulińską, która przepracowała w urzędzie ponad 40 lat. Podczas 

spotkania koleżeńskiego złożyłem podziękowania za wieloletnią służbę 

publiczną jak również życzenia wielu lat korzystania w emerytalnego 

wypoczynku. Pani Urszula Makulińska – była bardzo dobrym urzędnikiem 

i koleżanką, 

✓ 1 października – w domu ludowym w Łężanach odbył się Bal 

Charytatywny na rzecz krośnieńskiego hospicjum, w którym na 

zaproszenie organizatorów uczestniczyłem. Zebrane podczas balu środki 

finansowe – każdorazowo przekazywane są na wsparcie działalności 

naszego hospicjum, 

✓ 2 października – w WDK w Rzeszowie odbył się piękny koncert w 

wykonaniu Alka Berkowicza – kontrabasisty, instrumentalisty Filharmonii 

Podkarpackiej w Rzeszowie – z zespołem. Koncert pod tytułem Psalmy 



Dawidowe to zgromadził całą widownię w WDK i dostarczył wielu wrażeń 

artystycznych uczestnikom – jest duża szansa na powtórzenie tego koncertu 

w Sali domu kultury w Rymanowie w grudniu tego roku. Jesteśmy po 

wstępnych rozmowach z liderem Alkiem Berkowiczem w tej sprawie, 

✓ 6-7 października – w Uniejowie odbyło Nadzwyczajne Walne Zebranie 

SGU RP połączone z jubileuszem 10-lecia powstania uzdrowiska Uniejów 

– jedynego z prawdziwego zdarzenia termalnego uzdrowiska w Polsce. 

Podczas zebrania uzupełniono skład zarządu SGU RP/ w miejsce zmarłego 

burmistrza Ciechocinka Leszka Dzierżewicza dokooptowany został do 

zarządu burmistrz Polanicy Mateusz Jellin/. Zebranie było okazją do 

omówienia ogólnej sytuacji polskich uzdrowisk jak również wypracowania 

stanowisk do ministerstw – jedno z nich dotyczyło odstąpienia – 

przynamniej na jakiś czas – od możliwości wyboru przez potencjalnego 

kuracjusza – miejscowości uzdrowiskowej i obiektu w którym chciałby się 

leczyć. Na ten moment istnieje zagrożenie dla takich uzdrowisk jak nasze 

– swoboda wyboru może sprawić – że znaczna część podmiotów 

leczniczych może mieć poważne kłopoty z obłożeniem miejsc 

sanatoryjnych i szpitalnych – co może doprowadzić do zapaści ich 

działalności. Kuracjusze mając swobodę wyboru będą czekać na atrakcyjne 

miejsca i obiekty – ci którzy zmarnotrawili czas – w tym nasza spółka 

uzdrowiskowa mogą mieć kłopoty. Mamy nadzieję, że przynajmniej na 

jakiś czas temat zostanie odłożony a sposób przydziału do sanatoriów 

będzie się odbywał jak dotychczas. Rozmawialiśmy też na temat 

lecznictwa dziecięcego. Uproszczony sposób skierowań do leczenia 

sanatoryjnego – mógłby być jakimś antidotum na brak zainteresowania tą 

formą leczenia. Czyli lekarz rodzinny czy jakiś specjalista wysyłał by 

wniosek bezpośrednio do podmiotu leczniczego – czyli do uzdrowiska – 

bez pośrednictwa NFZ a uzdrowisko określonym trybem mogłoby 

informować zwrotnie NFZ o leczonych pacjentach – taka forma 

pozwoliłaby uniknąć zatorów biurokratycznych w dostępie do lecznictwa 

dziecięcego. Stanowiska i wnioski zostały przesłane do ministerstw i 

urzędów, 

✓ 9 października – w sali widowiskowej domu kultury w Rymanowie z 

inicjatywy PSONI odbyła się impreza środowiskowa, podczas której osoby 

niepełnosprawne z OREW-u, ŚDS, Warsztatów Terapii Zajęciowej, ZAZ- 

wraz z instruktorami i rodzicami prezentowały swój dorobek i talenty 

artystyczne. W ramach imprezy na stoiskach wystawiono wiele prac 

artystycznych wykonanych przez osoby niepełnosprawne, na scenie 

wystąpili artyści w scenkach teatralnych i muzycznych. Impreza jak zawsze 

doskonale przygotowana i przeprowadzona, 



✓ 10 października – na zaproszenie Marszałka WP – odbyło się w 

Świteziance w Rymanowie-Zdroju – spotkanie z udziałem Zarządu WP, 

radnych sejmiku, kierownictwa Uzdrowiska Rymanów S.A oraz gości 

zaproszonych i mediów lokalnych. Podczas spotkania omówiono sytuacje 

w spółce, plany rozwojowe oraz współpracę z gminą Rymanów. W 

spotkaniu uczestniczyliśmy razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej, 

radnymi; Janem Tomkiewiczem, Ignacym Śliwką i Czesławem Szajną. To 

spotkanie można podsumować krótko – w prezentacji i wystąpieniach 

właścicieli uzdrowiska jak i zarządu spółki wszystko jest w najlepszym 

porządku – problemy z CBA mają niektóre osoby a nie firma, i że 

właściciel tj. samorząd WP zainwestuje w spółkę 130 mln złotych do 2030 

roku. Natomiast my mamy inne spojrzenie na sytuacje w Uzdrowisku 

Rymanów S.A. – to nasze stanowisko zaprezentowaliśmy podczas tego 

spotkania – a wyraża się ono m.in. tak, że w spółce działo się przez ostatnie 

8 lat bardzo źle, z jakiegoś powodu właściciel tj. samorząd WP 

reprezentowany przez marszałka – nie reagował na sytuacje w spółce, 

oddano przyznane z RPO środki na odbudowę Leliwy w wysokości ok.11 

mln złotych – nie zajmowano się niszczejącymi obiektami Krystyny i 

Gozdawy. Nic nie zrobiono w zakresie modernizacji rozlewni wód 

mineralnych. Od blisko 10 lat nie zajęto się przebudową drogi do Zimowita 

oraz remontem wewnętrznej sieci kanalizacji sanitarnej. Brak było w 

ostatnich latach jakiekolwiek woli współpracy spółki z gminą. Mając na 

uwadze powyższe w dalszym ciągu stoimy na stanowisku, żeby samorząd 

WP przekazał gminie Rymanów 100% udziałów spółki, gdyż nie jest w 

stanie zadbać należycie i jej majątek i rozwój – czego dowodem jest obecna 

sytuacja w spółce. Mając na uwadze odmowę przekazania udziałów przez 

samorząd WP – na tym etapie – żeby nie tracić czasu – chcemy 

współpracować z nowo – wybranym Prezesem spółki tj. Małgorzatą 

Szeligą z Krosna i samorządem WP w zakresie realizacji koniecznych 

inwestycji oraz innych spraw związanych z działalnością spółki. Być może 

temat przekazania udziałów spółki Uzdrowisko Rymanów S.A na rzecz 

gminy wróci w nowej kadencji samorządowej. Moim zdaniem należy 

zrobić wszystko, żeby spółka stała się własnością gminy – jeżeli tak nie 

będzie to sytuacja z ostatnich 8-lat będzie się powtarzać. Jestem w 100% 

przekonany, że gmina będzie lepiej dbała o majątek i rozwój spółki na 

swoim terenie niż samorząd WP dla którego taka spółka jest jedną z wielu, 

które posiada i które są przedmiotem zainteresowania politycznego a nie 

gospodarczego. Na ten czas pozostaje w rękach samorządu WP i 

powinniśmy zrobić wszystko co jest tylko możliwe, żeby w firmie – 

największym zakładzie pracy w gminie – zaczęło się dziać coś 



pozytywnego. Podczas spotkania padły deklaracje, ze strony p.o. Prezesa 

Wacława Szarego, że w tym roku wykonana zostanie droga do Zimowita i 

podłączony zostanie gaz do rozlewni wód mineralnych – jest koniec 

października – zobaczymy. Podczas spotkania z nową panią Prezes padnie 

pierwsze pytanie z mojej strony – kiedy zostanie wykonana droga i 

podłączony gaz. Co do reszty – wszyscy czekają na KPO - miejmy 

nadzieję, że coś pozytywnego się wydarzy w najbliższym czasie, 

✓ 11 października – odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej - 

zwołana na okoliczność przede wszystkim koniecznych zmian 

budżetowych, 

✓ 14 października – w sali widowiskowej domu kultury w Rymanowie 

odbyły się gminne obchody Dnia Edukacji Narodowej. W tym roku 

nagrodą burmistrza uhonorowano 21 nauczycieli i dyrektorów szkół. 

Obchody były też okazją do złożenia podziękowań i życzeń dla wszystkich 

zajmujących się sprawami oświaty w naszej gminie, 

✓ 15 października – w parku im. Anny i Stanisława Potockich w Rymanowie 

odbyło się uroczyste otwarcie MRD oraz Rymanowskiego Szlaku 

Rowerowego. MRD to kolejna atrakcja dla dzieci i młodzieży do nauki 

znaków drogowych oraz bezpiecznego poruszania się na drogach 

publicznych. RSR to 24 kilometrowa trasa – z Rymanowa do Królika 

Polskiego – Bałucianki – Klimkówki – do Rymanowa. RSR jest 

oznakowany – są też tablice informacyjne i 4 wiaty postojowe. RSR 

zrealizowany został z RFIL dla gmin górskich- przypominam, że z tych 

środków wykonaliśmy most w Posadzie Górnej i odcinek drogi na ul. 

Nadbrzeżnej, drogę na tzw. Pustki w Klimkówce, zakupiliśmy mobilne 

lodowisko, wykonaliśmy też oświetlenie uliczne; w Rymanowie, Posadzie 

Górnej, Klimkówce i Puławach – w tym roku rozliczymy zadanie, 

✓ 18 października – byliśmy razem z Pawłem Smereckim – menagerem z 

ośrodka wypoczynkowego w Rudawce Rymanowskiej- w Muszynie u 

prezesa SGU RP w sprawie kontynuacji starań o utworzenie uzdrowiska w 

tej miejscowości. Po śmierci właściciela – rodzina po kilku miesiącach 

zdecydowała, że należy przystąpić do kontynuacji starań o utworzenie 

uzdrowiska w Rudawce Rymanowskiej. Pan Jan Golba – jako burmistrz 

Muszyny i prezes SGU RP – udzielił nam porad w jaki sposób najlepiej i 

skutecznie działać w powyższej sprawie. Nadmieniam, że w Rudawce 

Rymanowskiej są zbadane wody mineralne, które posiadają właściwości 

lecznicze, z zawartością też siarki. W budowie jest hotel a w projektowaniu 

zakład przyrodoleczniczy z pijalnią. W najbliższym czasie mamy się 

spotkać z pełnomocnikiem rodziny i ustalić w jakim kierunku mamy 

działać. Możemy to robić równolegle tzn. oni budować to co jest konieczne 



w uzdrowisku, a więc hotel i zakład przyrodoleczniczy, a także 

oczyszczalnię ścieków jako konieczny wymóg dla powstającego 

uzdrowiska. My ze swojej strony mamy wyznaczyć strefy uzdrowiskowe 

A,B i C, a także opracować operat uzdrowiskowy. Te czynności mogą 

potrwać 2-3 lata. Najważniejsze, żeby coś postanowić, 

✓ 19 października – w Nadleśnictwie w Rymanowie odbyło się spotkanie w 

sprawie koniecznych zamian gruntowych oraz planowanych inwestycji 

przez Nadleśnictwo. W spotkaniu uczestniczył też insp. Mirosław Golonka 

natomiast ze strony Lasów Państwowych – Nadleśniczy Paweł Panaś i jego 

zastępca Łukasz Michalak. Wszystkie tematy zostały szczegółowo 

omówione i w najbliższym czasie zawarte zostanie wstępne porozumienie 

co do zamian planowanych pom między Nadleśnictwem Rymanów i gminą 

Rymanów. To będzie podstawą do zlecenia czynności geodecie 

uprawnionemu przez Nadleśnictwo.  

W godzinach popołudniowych w kościele w Rymanowie-Zdroju 

odprawiona została uroczysta msza święta w intencji kapłanów 

niezłomnych, w tym z naszego terenu. Po mszy świętej uczniowie z ZSP w 

Posadzie Górnej przygotowali piękny montaż słowno-muzyczny 

poświęcony kapłanom męczonym i zamęczonym za ojczyznę  i za wiarę. 

Uroczystości towarzyszyła wystawa z IPN obrazująca postacie kapłanów, 

w tym m.in. Stefana Wyszyńskiego, Jerzego Popiełuszki, Władysława 

Findysza oraz innych, 

✓ 23 października w kościele w Rymanowie odbył się piękny koncert w 

wykonaniu uczniów i nauczycieli naszej szkoły muzycznej oraz 

zaproszonych gości ze szkół muzycznych z Sanoka i Krosna – Soli Deo 

Gloria. Koncert w wykonaniu 130 artystów zrobił ogromne wrażenie na 

licznie zgromadzonej publiczności. Był to już trzeci koncert w kościele w 

Rymanowie przygotowany przez naszą rymanowską szkołę muzyczną. Na 

koncercie obecny był też wizytator CEA z Rzeszowa Zenobiusz Kajda, 

który był pod wielkim wrażeniem prowadzonej szkoły muzycznej w 

Rymanowie jak również zachwycony poziomem koncertu – który jego 

zdaniem powinien być transmitowany jako wydarzenie muzyczne na skalę 

ogólnopolską, 

✓ 25 października – SP w Klimkówce obchodziła uroczystość nadania 

szkole imienia Jana Pawła II. Z okazji uroczystości odprawiona została 

msza święta, uczniowie przygotowali widowisko słowno-muzyczne, były 

też wystąpienia okazjonalne – uroczystość była wyjątkowa i bardzo 

potrzebna z racji kryzysu wartości oraz poszukiwania postaci na których 

można budować programy wychowawcze – odnosić się do przykładu ich 

życia – taką postacią święty Jan Paweł II jest, 



✓ 28 października tj. w dniu dzisiejszym odbyło się przed sesją wspólne 

posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej w Rymanowie, a obecnie trwa 

sesja. 

 

Rymanów, 28.10.2022 r. 


